

集束化护理对留置中心静脉导管护理效果的影响

唐文靖 刘 华 王 琨

北京市延庆区医院 北京 102100

【摘 要】：目的：探究分析集束化护理对留置中心静脉导管护理效果的影响。方法：选取于 2019 年 5 月至 2022 年 5 月我院留置中心静脉导管的患者共 200 例，作为本次研究对象。根据患者入院序列号为基础，采用随机数字分组的方式，将 200 例患者随机分为对照组以及观察组。对照组采用常规护理；观察组采用集束化护理。对比两组的护理满意度；不良情况发生率；患者导管留置事件以及住院时间。结果：观察组优于对照组， $P<0.05$ 。结论：在对留置中心静脉导管的患者进行护理的过程中，采用集束化护理模式进行干预，能够有效改善患者的不良情况发生率；患者导管留置事件以及住院时间，同时能够显著提升患者的护理满意度，在实际应用的过程中具有优良的效果，值得进一步的推广与应用。

【关键词】：集束化护理；留置中心静脉导管；不良情况发生率；管留置事件以及住院时间

Effect of Cluster Nursing on Nursing Effect of Indwelling Central Venous Catheter

Wenjing Tang Hua Liu Kun Wang

Beijing Yanqing District Hospital Beijing 102100

Abstract: Objective: To explore and analyze the influence of cluster nursing on nursing effect of indwelling central venous catheter. Methods: A total of 200 patients with central venous catheter indwelling in our hospital from May 2019 to May 2022 were selected as the subjects of this study. Based on the admission serial number of the patients, 200 patients were randomly divided into the control group and the observation group by means of random number grouping. The control group received routine nursing care; The observation group was treated with cluster nursing. The nursing satisfaction of the two groups was compared; Occurrence rate of adverse events; Patient catheter indwelling events and hospital stay. Results: The observation group was superior to the control group ($P<0.05$). Conclusion: In the process of nursing the patients with indwelling central venous catheter, the use of cluster nursing intervention can effectively improve the incidence of adverse conditions of patients; The catheter indwelling event and hospitalization time of patients can significantly improve the nursing satisfaction of patients, which has excellent effect in the process of practical application, and is worthy of further promotion and application.

Keywords: Cluster nursing; Indwelling central venous catheter; Incidence of adverse conditions; Indwelling events and hospital stay

1 资料与方法

1.1

2019 5 2022 5
200

200

[1-2]

2019 5 2022 5
200

62 38 42-76 64.37 ±
2.88 100 60 40

43-74
63.89 ± 2.50
P 0.05

3M

1.2
1.2.1

1.2.2

1.3

=

1.4

SPSS22.0
t $\bar{x} \pm s$ χ^2
% P<0.05

2 结果

2.1

P 0.05

[3]

2%	31	18	51	82.00%
			68	
	28	4		96.00%
	$\chi^2=10.010$ P=0.002			
	2.2			

24

4

P 0.05

4

3

3

3

13.00%

3
2 0
0 5.00%
 $\chi^2=3.907$ P=0.048
2.3

P
0.05
13.46 ± 2.16 d
8.59 ± 1.74 d t=17.558 P=0.001
18.09 ± 3.20 d
14.27 ± 2.79 d t=8.998 P=0.001
3 讨论

参考文献:

- [1] . ICU [J]. ,2022,22(03): 210-212.
- [2] . [J]. ,2020,36(34): 171-172.
- [3] , . [J]. ,2019,26(22):138.
- [4] . ICU [J]. ,2019,16(20):18 -19.
- [5] . ICU [J]. ,2019,4(27):193+198.

[4-5]